
     R O M Â N I A 
    JUDEŢUL BISTRIŢA-NĂSĂUD 
         CONSILIUL JUDEŢEAN 
       Nr.19914 din 17.09.2024 
 
 

PROCES - VERBAL 
încheiat astăzi, 29 august 2024, în şedinţa ordinară a  

Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 
 
 
 

 Lucrările şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud din data de 
29 august 2024 se desfăşoară prin mijloace electronice de comunicare, utilizând o 
platformă online de videoconferință, începând cu orele 1430. Prin Dispoziţia 
Preşedintelui Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.411 din 22.08.2024 a fost 
convocat Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud în şedinţă ordinară la data de 29 
august 2024, orele 1430. Consilierii judeţeni au fost convocaţi în scris, prin invitaţie 
transmisă prin e-mail și telefonic. Anunţul cu privire la proiectul ordinii de zi a fost 
afişat la sediul instituţiei şi publicat pe site-ul www.portalbn.ro și în mass-media 
locală. 

* 
Ședința ordinară a Consiliului Județean Bistrița-Năsăud a fost condusă de 

doamna Tabără Camelia, vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud, iar 
prezența este făcută prin apel nominal. 

La ședință sunt prezenţi 29 de consilieri judeţeni, după cum urmează: 
doamna Tabără Camelia - vicepreședinte, domnul Bertel Doru, doamna Calo 
Viorica, domnul Cârlig Cristian-Costel, doamna Cîrcu Mirela-Maria, domnul Coman 
Samuel-Leon, doamna Darabont Emiliana-Cristina, domnul Dedean-Bortăș Ioan, 
domnul Demian Ioan-Alin, doamna Duca Simona-Elena, domnul Filipoiu Augustin-
Florinel, domnul Forai Mihael-Simion, domnul Galeș Florin-Grigore, domnul Ganea 
Octavian-Mihai, domnul Lupșan Nicolae-Grigore, domnul Kecskés-Simionca Tiberiu-
Ciprian, domnul Manea Angelo-Aurelian, domnul Marica Marius-Macedon, domnul 
Moldovan Florin-Cristian, domnul Pintea Vasile-Lucian, domnul Pop George, domnul 
Puica Vasile, domnul Rus Dorin-Octavian, domnul Rus Marin-Vasile, domnul Rus 
Romulus-Virgil, domnul Scuturici Gheorghe, domnul Sbîrciu Călin, doamna 
Sigmirean Doina-Maria și doamna Ulecan Maria. Au lipsit de la lucrările ședinței 
domnul Președinte Emil Radu Moldovan și domnul consilier județean Antal Attila. 

* 
 Participă la ședință doamna Elena Butta - director executiv care ține locul 
Secretarului general al județului aflat în concediu de odihnă și domnul Grigore-
Florin Moldovan - Administratorul public al județului. 

De asemenea, sunt prezente persoane din cadrul aparatului de specialitate al 
Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud: doamna Parasca Duța-Rafila - director 
executiv, domnul Borgovan Paul-Ioan - șef serviciu, doamna Hasnăș Veronica - șef 
serviciu, domnul Poienar Victor - șef serviciu, doamna Borșa Luminița - șef serviciu, 
doamna Țigăuan Susana-Savestița - șef serviciu, doamna Feier Adriana-Claudia - 
consilier superior, domnul Sălăgean Vasile-Francisc - consilier superior, doamna 
Nicoară Maria - consilier superior, doamna Palade Ionela-Crina - consilier superior, 
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doamna Hoha Cecilia-Alisa - consilier superior, domnul Spân George-Marian - 
consilier principal și doamna Neamțiu Oana-Ancuța - consilier Cabinet președinte. 

Au fost invitați la ședință și sunt prezenți: doamna Halasu Alina-Maria - 
director general adjunct al Direcției Generale de Asistență Socială și Protecția 
Copilului Bistrița-Năsăud, domnul Cosma Vasile-Eugen - directorul Clubului Sportiv 
„GLORIA 2018” Bistrița-Năsăud și domnul Gavrilaș Alexandru - managerul 
Complexului Muzeal Bistrița-Năsăud. 

* 
În Proiectul ordinii de zi, prevăzut în Anexa la dispoziția de convocare, au fost 

înscrise 12 proiecte de hotărâri, precum și procesul-verbal al ședinței ordinare a 
Consiliului Județean Bistrița-Năsăud din data de 26.07.2024. 

La data de 28.07.2024, proiectul ordinii de zi a fost suplimentat cu: 
1. Proiectul de hotărâre nr.IX/18174 din 27.08.2024 privind aprobarea 

Regulamentului de organizare și funcționare al serviciului social „Centrul de 
Recuperare de Zi pentru Copilul cu Dizabilităţi Bistrița” din cadrul Direcţiei Generale 
de Asistență Socială și Protecția Copilului Bistriţa-Năsăud; 

2. Proiectul de hotărâre nr.VIII/18358 din 28.08.2024 privind trecerea din 
domeniul public în domeniul privat al Județului Bistrița-Năsăud a unor imobile-
construcții, situate în mun. Bistrița, B-dul Independenței nr.23, înscrise în Cartea 
funciară nr.79514 Bistrița, în vederea scoaterii din funcțiune, casării și valorificării. 

Proiectele de hotărâri supuse dezbaterii au îndeplinit condițiile prevăzute de 
art.136 alin.(8) din Ordonanța de urgență a Guvernului nr.57/2019 privind Codul 
administrativ, cu modificările și completările ulterioare. 

* 
 (Ora 1430) 

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Bună ziua, dragi colegi! Începem ședința ordinară din luna august. O să încep 

cu prezența. 
(Se efectuează apelul nominal al consilierilor județeni.) 
 ... 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Din totalul de 30 de consilieri județeni sunt prezenți 29, fiind astfel îndeplinite 

prevederile legale pentru buna desfășurare a ședinței ordinare a consiliului 
județean.  

Proiectul ordinii de zi cu suplimentare: 
1. Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului Județean 
Bistrița-Năsăud din data de 26.07.2024 
 

2. Proiect de hotărâre nr.IX/17945 din 22.08.2024 privind aprobarea 
regulamentelor de organizare și funcționare ale unor servicii sociale 
destinate persoanelor adulte cu dizabilități, din cadrul Direcției Generale 
de Asistență Socială și Protecția Copilului Bistrița-Năsăud 
Iniţiator: Camelia Tabără - Vicepreşedinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 
3. Proiect de hotărâre nr.IX/17516 din 14.08.2024 privind aprobarea 
Regulamentului de organizare și funcționare al serviciului social: „Centrul 
de Recuperare de Zi pentru Copilul cu Dizabilităţi Năsăud” din cadrul 
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Direcţiei Generale de Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului Bistriţa-
Năsăud 
Iniţiator: Camelia Tabără - Vicepreşedinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud  
 

4. Proiect de hotărâre nr.VIII/17187 din 09.08.2024 privind trecerea 
imobilului-teren și construcții, situat în Comuna Șieu nr.284, înscris în 
Cartea funciară nr.25418 Șieu, din domeniul public al Județului Bistrița-
Năsăud în domeniul public al Comunei Șieu 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 

5. Proiect de hotărâre nr.VIII/17844 din 21.08.2024 privind constituirea 
dreptului de administrare în favoarea Complexului Muzeal Bistrița-
Năsăud asupra imobilului monument istoric Muzeul memorial „Ion Pop 
Reteganul”, înscris în Cartea funciară nr.29392 Petru Rareș, proprietate 
publică a județului Bistrița-Năsăud 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 

6. Proiect de hotărâre nr.VIII/17876 din 22.08.2024 privind aprobarea 
depunerii Proiectului „Acasă la Ion Pop Reteganul” de către Complexul 
Muzeal Bistrița-Năsăud în vederea finanțării și implementării acestuia 
prin Programul Timbrul Monumentelor Istorice 2024, Sesiunea de 
finanțare TMI - II/2024, Acțiunea tematică „Case memoriale”, 
Subprogramul „Punerea în valoare - interpretare și prezentare - a caselor 
memoriale” 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 

7. Proiect de hotărâre nr.IX/17398 din 13.08.2024 privind aprobarea 
valorii unitare aferentă sumei forfetare lunare, precum și a sumei 
forfetare pe zi, acordată elevilor din județul Bistrița-Năsăud care nu sunt 
școlarizați în localitatea de domiciliu și nu beneficiază de existența 
serviciilor de transport public, pentru anul școlar 2024-2025 
Iniţiator: Camelia Tabără - Vicepreşedinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 

8. Proiect de hotărâre nr.IX/17742 din 20.08.2024 privind aprobarea 
Programului de transport public judeţean de persoane, prin curse 
regulate, în judeţul Bistrița-Năsăud, actualizat pentru perioada 2024-
2033 și a graficelor de circulație aferente  
Iniţiator: Camelia Tabără - Vicepreşedinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 

9. Proiect de hotărâre nr.IX/17831 din 21.08.2024 privind aprobarea 
Documentației de atribuire a contractelor de delegare a gestiunii 
Serviciului public de transport județean de persoane prin curse regulate, 
în judeţul Bistriţa-Năsăud, pentru grupele P2, P3 și P10 din Programul de 
transport public judeţean de persoane, prin curse regulate, în judeţul 
Bistrița-Năsăud, pentru perioada 2024-2033, prin negociere fără invitație 
prealabilă la o procedură concurențială de ofertare, pe o perioadă 
determinată până la atribuirea prin licitație publică deschisă 
Iniţiator: Camelia Tabără - Vicepreşedinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
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10. Proiect de hotărâre nr.VIII/17907 din 22.08.2024 privind a patra 
rectificare a bugetului de venituri şi cheltuieli al Judeţului Bistriţa-
Năsăud pe anul 2024  
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 

11. Proiect de hotărâre nr.VIII/17936 din 22.08.2024 pentru modificarea 
Hotărârii Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.36/2024 privind 
acordarea de sprijin financiar în anul 2024 pentru unităţile de cult 
aparţinând cultelor religioase recunoscute din România 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 
12. Proiect de hotărâre nr.VIII/17853 din 21.08.2024  privind aprobarea 
proiectului „Dotarea Ambulatoriului Integrat din cadrul Spitalului Clinic 
Județean de Urgență Bistrița” în vederea finanțării acestuia prin 
Programul Sănătate 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 

13. Proiect de hotărâre nr.VIII/17952 din 22.08.2024 pentru modificarea 
și completarea art.1 din Hotărârea Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
nr.14/2023 privind aprobarea Acordului de parteneriat pentru realizarea 
și dezvoltarea unui Cloud Regional în regiunea Nord-Vest, cu finanțare 
prin Programul Regional Nord-Vest 2021-2027, cu modificările ulterioare 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 

14. Proiect de hotărâre nr.IX/18174 din 27.08.2024 privind aprobarea 
Regulamentului de organizare și funcționare al serviciului social 
„Centrul de Recuperare de Zi pentru Copilul cu Dizabilităţi Bistrița” 
din cadrul Direcţiei Generale de Asistență Socială și Protecția Copilului 
Bistriţa-Năsăud 
Iniţiator: Camelia Tabără - Vicepreşedinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 

15. Proiect de hotărâre nr.VIII/18358 din 28.08.2024 privind trecerea 
din domeniul public în domeniul privat al Județului Bistrița-Năsăud a 
unor imobile-construcții, situate în mun. Bistrița, B-dul Independenței 
nr.23, înscrise în Cartea funciară nr.79514 Bistrița, în vederea scoaterii 
din funcțiune, casării și valorificării 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
 

16. Diverse 
* 

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Dacă sunt comentarii? Dacă nu sunt vă rog să votați ordinea de zi cu 

suplimentare. 
Cu 29 de voturi „pentru”, ordinea de zi suplimentată a fost 

aprobată.  
Vă mulțumesc! 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
1.  Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului 

Județean Bistrița-Năsăud din data de 26.07.2024 
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Intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați.  
Cu 29 de voturi „pentru” procesul-verbal a fost aprobat. 
Vă mulțumesc! 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
2. Proiect de hotărâre nr.IX/17945 din 22.08.2024 privind 

aprobarea regulamentelor de organizare și funcționare ale unor servicii 
sociale destinate persoanelor adulte cu dizabilități, din cadrul Direcției 
Generale de Asistență Socială și Protecția Copilului Bistrița-Năsăud 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați, stimați colegi. 
Cu 29 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc! 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
3. Proiect de hotărâre nr.IX/17516 din 14.08.2024 privind 

aprobarea Regulamentului de organizare și funcționare al serviciului 
social: „Centrul de Recuperare de Zi pentru Copilul cu Dizabilităţi 
Năsăud” din cadrul Direcţiei Generale de Asistenţă Socială şi Protecţia 
Copilului Bistriţa-Năsăud 

Cu completarea inițiatorului: 
În baza adresei nr.37289 din 23.08.2024 a Direcţiei Generale de Asistenţă 

Socială şi Protecţia Copilului Bistriţa-Năsăud, se completează Art.3 din Anexa la 
Proiectul de hotărâre, cu un alineat nou, alineatul (3), care va avea următorul 
conținut: „(3) Capacitatea serviciului social este de 50 de beneficiari (minim 8 
beneficiari pe zi).” 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Viorica Calo: - consilier județean - 

 Pe procedură, dacă ați avut un amendament, trebuie să apară două rubrici 
de votare. La noi apare numai rubrica totală de votare a proiectului. 

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
 E completare, deci nu e amendament. E completare și explicitare. Juridicul ne 
spune că este ok, doamna Calo. 

Viorica Calo: - consilier județean - 
 Păi, când votăm acest proiect votăm per ansamblu, nu votăm cu 
amendamentul separat. 

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
 E o completare sau o explicitare, doamna Calo. Vă rog să votați. Mulțumesc. 

Cu 29 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre cu completarea 
inițiatorului, a fost adoptat. 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
4. Proiect de hotărâre nr.VIII/17187 din 09.08.2024 privind 

trecerea imobilului-teren și construcții, situat în Comuna Șieu nr.284, 
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înscris în Cartea funciară nr.25418 Șieu, din domeniul public al Județului 
Bistrița-Năsăud în domeniul public al Comunei Șieu 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Discuții, comentarii? Nu sunt. Vă rog să votați.  
Cu 28 de voturi „pentru” și 1 „abținere”, proiectul de hotărâre a fost 

adoptat. 
(A votat abținere domnul consilier județean Pintea Vasile-Lucian.) 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
5. Proiect de hotărâre nr.VIII/17844 din 21.08.2024 privind 

constituirea dreptului de administrare în favoarea Complexului Muzeal 
Bistrița-Năsăud asupra imobilului monument istoric Muzeul memorial 
„Ion Pop Reteganul”, înscris în Cartea funciară nr.29392 Petru Rareș, 
proprietate publică a județului Bistrița-Năsăud 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil  
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
 Intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați.  
Cu 29 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
6.  Proiect de hotărâre nr.VIII/17876 din 22.08.2024 privind 

aprobarea depunerii Proiectului „Acasă la Ion Pop Reteganul” de către 
Complexul Muzeal Bistrița-Năsăud în vederea finanțării și implementării 
acestuia prin Programul Timbrul Monumentelor Istorice 2024, Sesiunea 
de finanțare TMI - II/2024, Acțiunea tematică „Case memoriale”, 
Subprogramul „Punerea în valoare - interpretare și prezentare - a caselor 
memoriale” 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați.  
Cu 29 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
7.  Proiect de hotărâre nr.IX/17398 din 13.08.2024 privind 

aprobarea valorii unitare aferentă sumei forfetare lunare, precum și a 
sumei forfetare pe zi, acordată elevilor din județul Bistrița-Năsăud care 
nu sunt școlarizați în localitatea de domiciliu și nu beneficiază de 
existența serviciilor de transport public, pentru anul școlar 2024-2025 
  Comisia economică - aviz favorabil 

Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați.  
Cu 28 de voturi „pentru” și 1 „abținere”, proiectul de hotărâre a fost 

adoptat. 
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(A votat abținere domnul consilier județean Pintea Vasile-Lucian.) 
* 

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
8. Proiect de hotărâre nr.IX/17742 din 20.08.2024 privind 

aprobarea Programului de transport public judeţean de persoane, prin 
curse regulate, în judeţul Bistrița-Năsăud, actualizat pentru perioada 
2024-2033 și a graficelor de circulație aferente  

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați.  
Cu 28 de voturi „pentru” și 1 „abținere”, proiectul de hotărâre a fost 

adoptat. 
(A votat abținere domnul consilier județean Pintea Vasile-Lucian.) 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
9.  Proiect de hotărâre nr.IX/17831 din 21.08.2024 privind 

aprobarea Documentației de atribuire a contractelor de delegare a 
gestiunii Serviciului public de transport județean de persoane prin curse 
regulate, în judeţul Bistriţa-Năsăud, pentru grupele P2, P3 și P10 din 
Programul de transport public judeţean de persoane, prin curse regulate, 
în judeţul Bistrița-Năsăud, pentru perioada 2024-2033, prin negociere 
fără invitație prealabilă la o procedură concurențială de ofertare, pe o 
perioadă determinată până la atribuirea prin licitație publică deschisă 
  Comisia economică - aviz favorabil 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați.  
Cu 28 de voturi „pentru” și 1 vot „împotrivă”, proiectul de hotărâre a 

fost adoptat. 
(A votat împotrivă domnul consilier județean Pintea Vasile-Lucian.) 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
10.  Proiect de hotărâre nr.VIII/17907 din 22.08.2024 privind a 

patra rectificare a bugetului de venituri şi cheltuieli al Judeţului Bistriţa-
Năsăud pe anul 2024  

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Discuții, comentarii? 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Dacă îmi dați voie, doamna vicepreședinte? 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Da, doamna Calo. 
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Viorica Calo: - consilier județean - 
Astăzi în comisie am primit devizul ..., pentru că în rectificarea de buget am 

văzut o sumă, un tabel, în care vine o sumă de 58.100 lei care este sponsorizare 
pentru biserica din incinta spitalului. Am cerut devizul total al construirii acestei 
biserici și într-adevăr suma este mare, mare de tot, 882.525 mii lei cu TVA cu tot 
bineînțeles. Un deviz amplu și mare.  

Domnul Lazany, ca de obicei, în ultima perioadă, era foarte nervos, 
întotdeauna ... și răspundea foarte nelalocul dânsului. Nu este chiar ok să ridice 
tonul la noi, la consilierii județeni. Dânsul a spus că toată această biserică va fi 
construită din sponsorizări. Mi-ar fi plăcut să fie domnul președinte astăzi, să 
conducă ședința, dar este bine, că faceți și dumneavoastră parte din staff-ul 
consiliului județean, să ne spună și nouă cineva sau cine poate să ne spună, să ne 
răspundă la întrebare. Eu am făcut calculul matematic, toate le-am făcut, am făcut 
tot felul de împărțiri, de calcule, până la 882.525 mii lei o biserică, ce se va 
întâmpla dacă nu se va face conform spuselor domnului Lazany, numai din 
sponsorizări? Este o sumă foarte mare, din 58.100 cât s-au obținut până acum și 
până la total, mai sunt 824.425 mii lei, Ce se va întâmpla cu diferența și cum se va 
acoperi să se finalizeze această biserică? Mulțumesc!  

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Da, am fost prezentă și eu în ședință. Eu îmi amintesc de la primul proiect de 

hotărâre în care am avizat acel proiect și acea construcție, că ni s-a spus că se va 
face integral din donații și sponsorizări. Pot să vă spun, pentru că și eu când am 
fost director la Colegiul Național Andrei Mureșanu ..., toate donațiile și 
sponsorizările trebuiau să treacă prin bugetul instituției, deci nu se poate în afara 
lui. Nu vă pot răspunde la această întrebare, dar secretariatul a înregistrat-o și cred 
că o să primiți răspuns în timp util. Mulțumesc mult de tot. Vă rog să votați.  

Marin-Vasile Rus: - consilier județean - 
Numai puțin, doamna vicepreședinte. Marin Rus sunt. Tot aici era pentru 

studiul de prefezabilitate, la Centrul pentru adicție, am înțeles, aș avea o sugestie 
pentru locații. Eu am înțeles că aici este Bistrița, s-a cerut doar la Primaria Bistrița, 
pentru că am înțeles că acest centru se vrea ceva pe lângă secția de psihiatrie a 
spitalului județean. Nu este spital județean? Ca atare aria de acoperire este la 
nivelul întregului județ. Se poate face secția externă a psihiatriei Bistrița în orice 
locație din județ, deci nu este legată doar de primărie. Era vorba să ceară și alte 
locații în județ deoarece, de obicei, aceste centre de adicție, care mai sunt, există 
niște fundații în țară care se ocupă de treaba asta. Nu sunt multe din punct de 
vedere al statului, dar din punct de vedere al fundațiilor, există o fundație care se 
cheamă Teen Challenge. Ele de obicei se fac în zona rurală, undeva unde tentațiile 
... ca cei care comercializează asemenea substanțe, să nu vină ușor în contact cu 
cei care se află acolo. De aceea aș fi dorit să se ceară și altor localități din județ, 
posibilitatea de a da acel teren, ca să se construiască. 

Viorica Calo: - consilier județean - 
Dacă îmi dați voie. 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Numai puțin să îi răspund, domnului doctor. Atunci o să propun la prima 

ședință de Comisie de sănătate, cultură, tineret și sport să se discute mai dezvoltat 
acest subiect ... 
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Marin-Vasile Rus: - consilier județean - 
 Ca și locația ... 

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
 Da, ca și locația, precum și subiectul să fie dezvoltat cu mai multe variante de 
lucru. 

Viorica Calo: - consilier județean - 
Dacă îmi dați voie. 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 

 Da, doamna Calo. 
Viorica Calo: - consilier județean - 

 Același lucru l-am întrebat și eu pe domnul Lazany, astăzi în comisie, pentru 
că noi nu am fost de acord, am ridicat acest subiect, pentru centrul acesta. Din 
ATOP a plecat și de la mine personal a plecat acest subiect, să se facă un centru 
pentru consumul celor cu droguri. Deci, eu nu sunt de acord cum a spus și colegul, 
să fie în oraș și nici aproape de spital. Același lucru l-am spus și eu în comisie, 
pentru că fără jenă și fără frică, pot să spun așa ceva, că și în instituțiile unde sunt 
păziți cu arme și cu alte cele, intră drogurile, în pușcărie de exemplu sau în alte 
locuri. Deci un asemenea centru nu are ce căuta lângă un spital. Domnul director 
Lazany mi-a răspuns că vor să facă în apropiere de Teraplast Arena. Cel mai mare 
„bullshit” cum zice românul, nu are ce căuta un anumit centru, de asemenea 
valoare, asemenea lucru, alături de Teraplast Arena. Eu cel puțin nu am să fiu de 
acord cu amplasamentul acestui centru lângă Teraplast Arena, sub nici o formă. 
Mulțumesc. 

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
 Da, mulțumesc mult de tot, am reținut toate ideile, observațiile și obiecțiile. 
Într-adevăr, în primele ședințe cu siguranță vom relua subiectul ... 

Suntem la proiectul nr.10, cu rugămintea să votați rectificarea. 
... pe acest subiect cu siguranță vom mai discuta.  
Cu 25 de voturi „pentru”, 3 „abțineri” și 1 consilier județean care nu 

a votat, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
(Au votat abținere următorii consilieri județeni: doamna Calo Viorica, domnul 

Pintea Vasile-Lucian și doamna Sigmirean Doina-Maria. Nu a votat domnul consilier 
județean Rus Marin-Vasile.) 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
11.  Proiect de hotărâre nr.VIII/17936 din 22.08.2024 pentru 

modificarea Hotărârii Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.36/2024 
privind acordarea de sprijin financiar în anul 2024 pentru unităţile de cult 
aparţinând cultelor religioase recunoscute din România 
 Comisia economică - aviz favorabil  

Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Discuții, comentarii? Nu sunt. Vă rog să votați.  
Cu 26 de voturi „pentru”, 2 „abțineri” și 1 consilier județean care nu 

a votat, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
(Au votat abținere următorii consilieri județeni: domnul Pintea Vasile-Lucian și 

doamna Sigmirean Doina-Maria. Nu a votat domnul consilier județean Rus Marin-
Vasile.) 
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* 

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
12.  Proiect de hotărâre nr.VIII/17853 din 21.08.2024 privind 

aprobarea proiectului „Dotarea Ambulatoriului Integrat din cadrul 
Spitalului Clinic Județean de Urgență Bistrița” în vederea finanțării 
acestuia prin Programul Sănătate 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Discuții, comentarii? Nu sunt. Vă rog să votați.  
Cu 29 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
13.  Proiect de hotărâre nr.VIII/17952 din 22.08.2024 pentru 

modificarea și completarea art.1 din Hotărârea Consiliului Județean 
Bistrița-Năsăud nr.14/2023 privind aprobarea Acordului de parteneriat 
pentru realizarea și dezvoltarea unui Cloud Regional în regiunea Nord-
Vest, cu finanțare prin Programul Regional Nord-Vest 2021-2027, cu 
modificările ulterioare 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Discuții, comentarii? Nu sunt. Vă rog să votați.  
Cu 27 de voturi „pentru”,  1 „abținere” și 1 consilier județean care 

nu a votat, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
(A votat abținere domnul consilier județean Pintea Vasile-Lucian. Nu a votat 

domnul consilier județean Rus Marin-Vasile.) 
* 

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
14. Proiect de hotărâre nr.IX/18174 din 27.08.2024 privind 

aprobarea Regulamentului de organizare și funcționare al serviciului 
social „Centrul de Recuperare de Zi pentru Copilul cu Dizabilităţi 
Bistrița” din cadrul Direcţiei Generale de Asistență Socială și Protecția 
Copilului Bistriţa-Năsăud 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Discuții, comentarii? Nu sunt. Vă rog să votați.  
Cu 29 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 

 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
15. Proiect de hotărâre nr.VIII/18358 din 28.08.2024 privind 

trecerea din domeniul public în domeniul privat al Județului Bistrița-
Năsăud a unor imobile-construcții, situate în mun. Bistrița, B-dul 
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Independenței nr.23, înscrise în Cartea funciară nr.79514 Bistrița, în 
vederea scoaterii din funcțiune, casării și valorificării 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Discuții, comentarii? Nu sunt. Vă rog să votați.  
Cu 29 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 

 Diverse. 
Viorica Calo: - consilier județean - 

 Dacă îmi dați voie, doamna vicepreședinte. 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 

 Da, doamna Calo. 
Viorica Calo: - consilier județean - 

 De câte ori am avut intervenții și nu numai eu, ci și alți colegi de-ai mei, se 
pare că unii, dintr-un anumit partid, sunt foarte liniștiți. Am sesizat și am încercat 
să urmăresc tot ce se înregistrează la consiliul județean. Deci, intervențiile noastre 
pe anumite proiecte, vă rog frumos să îi transmiteți domnului președinte și 
dumneavoastră, nu știu cine se ocupă de acest lucru, dar bănuiesc că, cu acordul 
domnului președinte și totul se face cu semnătura dânsului, sonorizarea noastră a 
celor care intervenim la fiecare proiect și avem ceva de spus în plen nu se aude 
absolut deloc. În schimb, vocea domnului președinte și replica pe care ne-o dă, se 
aude la maxim. O să vă rog frumos să îmbunătățiți, să schimbați sau să faceți ceva, 
ca intervențiile pe care noi le facem, să se audă exact la aceeași tonalitate și la 
același ambitus așa cum se aude domnul președinte. Așa să fim auziți și noi cei 
care avem ceva de comentat pe fiecare proiect. 
 Mulțumesc mult!  

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
 Da, mulțumesc și eu! Cu siguranță o să îi transmitem, dar, vreau să vă 
reamintesc că la noi ședința se desfășoară într-un șantier. Ați văzut că la începutul 
ședinței nici eu nu vă auzeam pe dumneavoastră. Sperăm, după ce se finalizează 
șantierul, toate chestiunile tehnice să fie rezolvate din plin. Oricum transmitem 
observația dumneavoastră. Dacă mai sunt și alte intervenții? 

Samuel-Leon Coman: - consilier județean - 
 Un minut dacă se poate. 

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
 Da, domnule Coman! 

Samuel-Leon Coman: - consilier județean - 
 Deci, aș vrea să reiau o temă pe care am discutat-o acum doi ani, pentru că 
se face discuția acum despre ea. Acum doi ani în consiliul județean, când noi am 
trimis la toate instituțiile statului și am rugat să intervină, legat de flagelul acesta, 
legat de droguri și mai târziu, apoi, am discutat că ar fi nevoie de tot felul de 
centre, după cum a spus, Marin Rus, de tip Teen Challenge, sigur că atunci domnul 
Lazany a fost puțin reticent, dar între timp și Parlamentul României s-a sesizat. 
Chiar anul acesta, cred că de vreo două luni, am văzut că a trecut o lege, se 
creează 8 centre în țară. Se finanțează 8 centre în țară în acest sens, ceea ce este 
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un lucru extrem de important. În sfârșit se face ceea ce trebuie în domeniul acesta, 
e foarte important. Gândiți-vă că, în câțiva ani, mulți dintre noi, din păcate pentru 
că pe asta se merge, o să avem în jurul nostru oameni, tineri în special, care o să 
aibă probleme și sper să nu fie așa la cum mă gândesc eu că o să fie și atunci o să 
avem și soluții, ceea ce este un lucru foarte important.  

Am văzut, doamna vicepreședinte, că sunteți deschisă, să rămânem în 
discuții și asta e important, pentru locație. Locația este foarte importantă, să fie pe 
un spațiu larg, într-o zonă dacă se poate cu copaci, unde să fie grădină și așa mai 
departe, ca cei care sunt ținuți acolo, câteodată o jumătate de an sau mai mult, să 
poată să aibă activități în aer liber, care să îi ducă de la adicțiile pe care le au și 
astfel să facem o treabă bună. Că dacă, reiau și eu evident, dacă locațiile acestea o 
să fie în oraș, nu o să fie prea bine. Deci, să ne gândim bine la lucrul acesta. Totuși 
pași importanți văd că s-au făcut și acum să alegem bine locațiile, să vină banii și 
să găsim specialiștii potriviți pentru că asta este iar foarte important. Mulțumesc.  

Viorica Calo: - consilier județean - 
 Proiectul de care zicea colegul meu este inițiat și pus în aplicare de către 
Ministrul Justiției doamna Alina Gorghiu. 

Samuel-Leon Coman: - consilier județean - 
 Și susținut de liberali, da, dar și de social democrați. 

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
 Mulțumesc. Este o problemă atât de delicată și atât de importantă, încât cred 
că orice dispută politică pe această temă intră în conul de umbră. Important este că 
în Regiunea de Nord-Vest am fost nominalizați noi să realizăm așa ceva. Cu 
siguranță și dumneavoastră aveți argumente pertinente, dar, s-ar putea ca 
finanțatorul să pretindă utilități, o anumită suprafață și toate utilitățile la buza 
terenului alocat. În general, asemenea finanțări sunt complexe, cu siguranță pe 
masa acestui consiliu vom mai discuta aspecte punctuale și specifice ale proiectului 
respectiv, pe care ni-l dorim cu toții. 

Mulțumesc mult de tot. Dacă nu mai sunt alte intervenții, vă doresc o zi 
frumoasă și mult succes colegilor profesori care încep un nou an școlar! 
 La revedere! 

* 
Declar închise lucrările ședinței. (Ora 1457) 

 
* 

Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces-verbal. 
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